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Ülésezett a BDSZ Nyugdíjas Választmány Intézı Bizottsága 
 
A testület napirendjén a 2008. május 19-20-21.-i háromnapos „Országos értekezlet” 
elıkészítése, a program tervezetének kiegészítése, módosítása, az operatív tennivalók 
meghatározása szerepelt. 
 
A Választmány testületi ülésén immáron hagyománnyá vált, hogy a BDSZ elnöke, Rabi 
Ferenc, átfogó tájékoztatást adott a terület képviselıinek a közelmúlt társadalompolitikai 
eseményeirıl, a koalíciós kormányzás változásából adódó kisebbségi törvénykezési 
lehetıségekrıl. Hangsúlyozta, hogy széles körő egyeztetéssel, jól elıkészített döntésekkel 
jelentıs anyagi források biztosíthatják a kisebbségi parlamenti törvényhozást, megalapozva a 
gazdaság fellendülését. 
 
Az elsı napirendben Perneczker László adott tájékoztatást a két ülés között történt 
eseményekrıl, a nyugdíjasokat érintı döntésekrıl. Szólt a nyugdíjas Európai szervezet a 
FERPA munkájáról, a vezetésben történt hazánkat érintı változásokról. Czerván Mártonné dr. 
mellett bekerült a döntést hozó testületbe Pallós György és Demeter Piroska.  
A május 1–i ünnepségek rendezvényei az elsı információk szerint jól sikerültek. Az 
elıkészítı munkában és a rendezvényeken is szép számmal vettek részt a nyugdíjasok. A 
soron következı feladatokat említve a bányász segélyalap-kérelmek körültekintı kitöltésére, a 
szociális körülmények kihangsúlyozására hívta fel a figyelmet. Végezetül szólt a 
nemzetgazdasági fıbb statisztikai számokról, rámutatva, hogy a tervezett inflációs értéktıl 
történt elmozdulást a kormány szinte azonnal 1,1%-os visszamenıleges nyugdíjemeléssel 
kompenzálta. 
 
Rabi Ferenc hozzászólásában nehezményezte az IB Ülésrıl kimentést kért szervezetek 
távolmaradását. Kiemelten szólt a balatonfüredi országos értekezlet tervezett programjáról, 
melyben a testület, helyesen, zömmel a belsı ügyek, a szervezetek különbözı kérdéseinek 
tárgyalását helyezi elıtérbe. 
A BDSZ ágazatainak helyzetértékelésében kihangsúlyozta a munkavállalók reálhelyzetének 
javításában tett intézkedéseket (bér, szociális juttatások), a gazdálkodó szervezetek jövıjét 
meghatározó országgyőlési határozatról, mely összhangban áll a gazdasági reformmal, a 
kormányzati törekvésekkel.  
Az adóreformmal kapcsolatban elkerülhetetlen a társadalompolitikai hatások elemzése, és az a 
prioritás, amely a konvergencia program megvalósulását negatívan nem befolyásolja. 
 
Az értekezlet fı napirendjében a háromnapos Országos Értekezlet programját módosítva, 
kiegészítve jóváhagyta a testület. A vita során Makrai László, Rákos József, Kımőves Lajos, 
Varga István, Tóth Imre szólt hozzá a napirendhez. A további teendıket érintı operatív 
munkával megbízta az IB titkárt és a BDSZ apparátusából Gaál Gábort (elıadók felkérése, 
résztvevık létszám kiosztása, névsorok bekérése, egyéb szervezési kérdések). 
A vita során Nógrád, Mecsek és Mátra kért segítséget a résztvevık le és visszautazását 
érintıen. 
 
Dénes András részletes tájékoztatást adott a Választmány 2008. évi költségvetésérıl, a 
támogatások lehetıségeirıl, figyelemmel a rendelkezésre álló forrásokra és a támogatási 
igények részletes indokoltságára. 
 



Varga István kérte, hogy az értekezlet külsıs elıadásában szerepeljenek a hátrányos helyzető 
térségek – kistérségek – támogatási igény-kielégítésének lehetıségei, a hátrányos helyzetük 
megszüntetésére teendı kormányzati intézkedések, programok, elképzelések. 
 
Egyebekben az 50-60 éves szakszervezeti tagságért emléklap és emlékkorsó igények 
beküldése, továbbá javaslat hangzott el a BDSZ nyugdíjas szakszervezeti tagok tagdíjfizetési 
táblázatának felsıhatár tovább vitelére, a NYOK kezdeményezésérıl, mely a nyugdíjasok 
nyugdíjának postai átutalásának korszerősítésére irányul. 
 


